
Zápis ze zasedání Rady PsÚ AV ČR, v.v.i. ze dne 13.11.2008 
 
M. Blatný, I. Čermák, I. Šolcová, T. Urbánek, V. Chrz, A. Plháková , S. Štech, R. Šikl, I. 
Kubíková 
Přizváni: M. Hřebíčková 
Omluveni: I. Stuchlíková 

1. Ověření zápisů z předchozích zasedání Rady PsÚ (dále RPsÚ) ze dne 4.6.2008 a 
zasedání RPsÚ konané per rollam. 

2. Prof. Blatný se po krátké diskuzi se členy RPsÚ shodl na tom, že není možné přijmout 
pevná pravidla pro přijímání nových pracovníků. Je však třeba být flexibilní. Ředitel 
bude vycházet z potřeb VZ a z doporučení jednotlivých oddělení.  

3. Ředitel pracoviště přednesl kritéria pro uzavírání pracovních smluv na dobu 
neurčitou, která budou zanesena do vnitřního předpisu PsÚ. Smlouvy na dobu 
neurčitou budou automaticky uzavírány: 

a) s pracovníky, kteří mají nejvyšší vědeckou hodnost Prof. a/nebo DSc., nebo 
budou opakovaně (tzn. nejméně dvakrát) zařazeni do nejvyššího 
kvalifikačního stupně V6a (vedoucí vědecký pracovník). 

b) i za jiných okolností na základě rozhodnutí atestační komise – např. 
dlouhodobá vědecká praxe. 

Vnitřní předpis, ve kterém budou stanovena potřebná kritéria bude připraven do 
konce roku 2008 (s platností od 1.1.2009). 

4. Prof. Blatný dále informoval o tom, že v roce 2009 bude z rozpočtu PsÚ vyčleněna 
částka ve výši cca 300 tis. Kč pro zdůvodněné potřeby pracovníků, kteří nejsou 
řešiteli grantových projektů. Půjde zejména o proplácení nákladů jako jsou např. 
konferenční poplatky, zahraniční služební cesty, podpora publikací. Pracovníci 
budou mít možnost do konce března 2009 zaslat žádosti, které pak posoudí ředitel a 
RPsÚ. 

5. Dr. Hřebíčková přednesla návrh na ustanovení Etické komise PsÚ. Požadavek vzešel 
přímo od pracovníků PsÚ. V žádostech o evropské granty je totiž požadováno i 
schválení Etickou komisí pracoviště žadatele. Akademie věd má vlastní Komisi pro 
etiku vědecké práce, která však řeší jinou problematiku. Dr. Hřebíčková byla 
pověřena přípravou jednacího řádu Etické komise. RPsÚ zvolila členy Etické komise 
PsÚ: I. Šolcovou, F. Smolíka, A. Plhákovou. 

6. RPsÚ se zabývala požadavky na minimální výkon vědeckých a odborných 
pracovníků. Shodla se na termínu očekávaný vědecký výkon, který by měl u 
vědeckých pracovníků spočívat ve dvou publikacích v impaktovaných časopisech 
ročně (nebo ekvivalentních publikacích). Systém (metodika) hodnocení vědeckého 
výkonu v PSÚ byl přizpůsoben systému hodnocení, který uplatňuje Rady vlády pro 
VaV (RVaV) pro rok 2008 a 2009 s rozdílem pohledu na práce ve sbornících (na rozdíl 
od RVaV přiznává PsÚ za tyto publikace drobné bodové ohodnocení). Rada se 
očekávaným výkonem bude ještě dále zabývat. 

7. Časopis Čs. psychologie – Dr. Šolcová přednesla návrh některých pracovníků PsÚ 
publikovat stati v angličtině. V RPsÚ zaznělo několik variant řešení. Prof. Blatný 
promyslí případné možnosti  a projedná je s redakční radou časopisu. 
Dr. Šolcová také přednesla návrh zvýšit cenu časopisu pro rok 2009 z 57,- Kč na 65 
Kč. 



8. Prof. Blatný zdůraznil nutnost žádat o dotace z operačních programů. Prof. Blatný 
připomněl, že PsÚ je žadatelem projektu v OP Vzdělávání pro konkurenceschopnost. 
Partnery s finančním podílem na rozpočtu jsou FN Brno a FF MU. V současné době 
probíhá příprava projektu. Jedná se o finanční podporu v předběžné výši 12-15 mil. 
Kč. 

 
 
Zapsala: I. Kubíková 

 
Schválila: PhDr. Iva Šolcová 

 
 
 
 

 
 
 


